



من الشعب الياباني
From the People of Japan

Embassy of Japan in Lebanon

December 18, 2023

Press Release

Ambassador Magoshi attended the ceremony to celebrate the provision of solar power systems in Adduha High School and Mabarra Boarding School supported by Japan



On December 14, 2023, Ambassador MAGOSHI Masayuki attended the celebration at Adduha High School in Beirut, to hand over a solar power system for schools managed by Association for Charity and Culture (ACC), which was supported by Japan's Grant Assistance for Grassroots Human Security Program (GGP).

ACC established the Mabarra boarding school in 1981, which provides educational services for orphans. In 1992, ACC established the Adduha High School, which offers educational support for vulnerable children including those with autism and learning disabilities. Both schools have severely suffered from electricity shortages since 2020, affecting the consistent provision of educational services. To address this, Japan provided a solar power system for both schools and contributed to enhancing the schools' operational efficiency, ensuring a reliable and sustainable power supply, and providing a comfortable learning environment for students.

During the ceremony, Ambassador MAGOSHI stressed the importance of investing in education to empower future generations, noting that education and upbringing are the cornerstone of social development. He also underscored Japan's commitment to supporting Lebanon's education sector amidst socio-economic challenges. In return, H.E. Mr. Ibrahim Chamseddine, President of ACC, appreciated Japan for its generous support which has been provided across Lebanon through various schemes. He also highlighted the significant impacts of this project, mentioning that the sustainable power supply provided through this initiative enables schools to operate without reducing class hours and activities, and provides adequate education to students, including those with special needs.



من الشعب الياباني
From the People of Japan

سفارة اليابان في لبنان

18 كانون الأول 2023

بيان صحفي

السفير ماغوشي يحضر حفل تسليم أنظمة الطاقة الشمسية لثانوية الضحى ومدرسة المبرة بدعم من اليابان



في 14 كانون الأول 2023، حضر السفير ماغوشي ماسايوكي الاحتفال الذي أقيم في ثانوية الضحى في بيروت لتسليم نظام الطاقة الشمسية للمدارس التي تديرها الجمعية الخيرية والثقافية (ACC)، والتي تم دعمها من خلال برنامج اليابان للمساعدات الأهلية لمشاريع الأمن البشري (GGP).

أسست الجمعية مدرسة المبرة الداخلية في عام 1981، التي تقدم خدمات تعليمية للأيتام. وفي عام 1992، أسست مدرسة الضحى الثانوية، التي تقدم دعمًا تعليميًا للأطفال الأكثر حرماناً بما في ذلك الأطفال الذين يعانون من التوحد وصعوبات تعليمية. وقد عانت كلتا المدرستين بشدة من نقص الكهرباء منذ عام 2020 مما أثر على استمرار تقديم الخدمات التعليمية. ولمعالجة هذه المشكلة، قدمت اليابان نظام طاقة شمسية للمدرستين، مما ساهم في تعزيز فعالية العمل، وضمان امداد موثوق ومستدام للطاقة، وتوفير بيئة تعلم مريحة للطلاب.

خلال الحفل، شدد السفير ماغوشي على أهمية الاستثمار في التعليم لتمكين أجيال المستقبل، مشيرًا إلى أن التعليم والتربية هما حجر الزاوية في التنمية الاجتماعية. كما شدد على التزام اليابان بدعم قطاع التعليم في لبنان وسط التحديات الاقتصادية والاجتماعية. بدوره، أعرب معالي السيد إبراهيم شمس الدين، رئيس الجمعية الخيرية الثقافية، عن تقديره لليابان لدعمها السخي الذي قدمته عبر مختلف البرامج في جميع أنحاء لبنان. كما سلط الضوء على الآثار الكبيرة لهذا المشروع، مشيرًا إلى أن امدادات الطاقة المستدامة المقدمة من خلال هذه المبادرة تمكن المدارس من العمل دون تقليل عدد ساعات الدراسة والأنشطة، وتوفير التعليم المناسب للطلاب، بما في ذلك ذوي الاحتياجات الخاصة.